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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 
 

. 

1. Udskiftning i bestyrelsen/konstituering 

a. Lars fratræder pr. 30. november, da han 1. december tiltræder ny stilling udenfor 
branchen. 
Mette overtager som tidligere aftalt posten som formand og 1. suppleant Lone Madsen 
indtræder i bestyrelsen. 
 

Mødedato: 

03.11.2021 

Sted 

Online (Teams møderum)  

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

   115 / 2021 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 

Indhold 
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7. Kommende møder………………………………………………………………………………………………8 
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Bilag: 
  
Deltagere: 

Mads Ramsing (MR) 

Henrik Due (HD) 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Lars Norring (LN)) 

Liselotte Jacobsen (LJ) 

Kent Skou Nielsen (KSN) 

Afbud: 

Lone Madsen (LM)  

Mette Brendstrup (MB) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Kenneth Laursen (KLA) 

Sekretariatet: 

Karin Rye Riddermann (KRR) 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_ZWQ1YmNjYTktNTUyYS00ODk1LTk5NTctMjg0OWRmNjhhYjhm%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22e924d9ce-9315-46be-9e5e-ccedde1a7700%22%2c%22Oid%22%3a%22d2c8f2f8-3421-4055-9d36-79d38e065446%22%7d
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b. Næstformand efter 1. december? 
Henrik indtræder som næstformand. Foreløbigt indtil næste generalforsamling. 

2. Godkendelse referat 114 

Godkendt. 

3. Håndtering Corona  

a. Seneste nyt og status pt. – orientering  

Intet nyt som sådan -smittetallene stiger igen, men indtil videre ingen varsling om 

indførelse af nye restriktioner. 

Danske Svømmebade har kontaktet Miljøstyrelsen for at høre, om anbefalingerne 

om højere klorniveauer fortsat gælder. 

Miljøstyrelsen svarer, at de har kontaktet Styrelsen for patientsikkerhed, der skal 

vurdere om myndighedernes anbefaling om at undgå lavkloring skal trækkes tilbage. 

Miljøstyrelsen har endnu ikke hørt fra Styrelsen for patientsikkerhed. 

Anbefalingen om at undgå lavkloring er således ikke trukket tilbage i forbindelse med 

ophævelse af de øvrige restriktioner 10. september 2021. 

4. Siden Sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

a. Sorø Svømmehal har efter en længere dialog meldt sig ud (Sorø ønskede ikke at 

betale kontingent for 2021 med baggrund i dårlig økonomi som følge af corona-

pandemien).  

Både Liselotte og Lars har været i dialog med dem om bl.a. kontingentsatserne, 

hvor der er fremkommet et række kritikpunkter i forhold til pris og manglende 

differentiering mellem store og små anlæg. 

Liselotte vil gerne have problemstillingen drøftet. 

 

Liselotte redegjorde for samtalen og forløbet og samtalen med Sorø Helsebad. 

Mads fortalte, at han har været forbi hos Sorø-Helsebad, hvor også sagen omkring 

medlemskab blev vendt. Her gav han udtryk for, at han godt kan forstå, at 

foreningen ikke kan lave specialaftaler hist og pist. 

Henrik redegjorde for, at prisen er OK og sammenlignede det med prisen på et 

avisabonnement. 

 

Der er enighed om, at der ikke skal differentieres på kontingenter og at der ikke skal 

være mulighed for at lave særaftaler. 

Bl.a. med henvisning til den løsning der tidligere har været afprøvet hvor det var 

meget omkostningstungt at udregne medlemskab i forhold til årsværk. 
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I forlængelse af beslutning om at fastholde kontingenterne blev det også drøftet, at 

foreningen hele tiden skal være opmærksomme på at levere indhold til 

medlemmerne som er med til at give dem værdi. 

 
b. AquaPunkt 

Intet nyt 

 

c. Erhvervslivredderprøven 

Orientering fra Liselotte: 

15-16/9 var der dommerseminar på Metalskolen. 2 fede dage med førstehjælpstræning på 

land og i vand og fornyelse af dommer certifikater til næsten alle deltagerne. Dag 1 havde 

vi besøg af Teis Krag fra DRG, der talte om de nye guidelines (læs længere nede). Dag 2 

med oplæg vedr. klor ulykken i Friheden idrætscenter forrige år, oplæg om Beredskabets 

indsats ved ulykker og oplæg om defusing og debriefing efter en ulykke. Kanon program og 

stor ros fra deltagerne. Uddyber gerne ved behov til et møde. 

 

Mht. guidelines 

Jeg har været i kontakt med formanden fro Dansk Førstehjælps Råd (DFR), der netop er 

kommet med følgende udmelding efter deres dialog med Dansk Råd for Genoplivning 

(DRG): HLR til børn, 0-18 år, er 30-2 ved basal genoplivning (der skelnes mellem basal og 

avanceret sidstnævnte er til hospitalsfolk, ambulancereddere Livreddere placeres i 

gruppen for trænede i basal genoplivning. 

 

Teis Krag, der er bestyrelsesmedlem i DRG, deltog på dommerseminaret med et oplæg 

omkring de nye guidelines. Han er klar over, at det har skabt unødigt meget tvivl, hvorvidt 

man skal bruge algoritmen 15-2 eller 30-2 til børn, når der er tale om basal genoplivning. 

Han lovede, at DRG ville komme med en ny udmelding inden årets udgang, og jeg skrev til 

ham i forlængelse af DFR´s nyhedsbrev, om DRG var klar med en tilsvarende udmelding og 

om vi måtte melde det ud i vores medlemsblad (Anita er ved at skrive en artikel til næste 

udgivelse). Teis svarede at det er for tidligt at skrive at det ændres i DRG det er sat i 

arbejdsgruppe nu, efterfølgende godkendelse af bestyrelsen, men udmeldingen kommer, 

forhåbentligt snart. 

 

Med andre ord, vi kan ikke melde helt klart ud endnu, men jeg forventer, at vi ender med 

at alle parter bliver enige om basal genoplivnings HLR på 30-2 til børn efter princippet keep 

it simple. 

 

Mark Russell fra SafetyGroup har været med de sidste 22 år, og han tilbyder at dele sin 

viden omkring samarbejdet om e-prøven med os i bestyrelsen, hvis det har interesse. Jeg 
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kan historikken i store træk, men det er somme tider bedst at få besked direkte fra hestens 

mule (skal vi invitere Mark til orienteringspunkt på næste møde?). 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

1. november afholdes der møde med Erhvervs Akademi Dania efter aftale med HI. Vi 

arbejder tæt sammen med Henrik Høy-Caspersen om at afsøge mulighederne for at 

udvikle/tilpasse uddannelsen til svømmebadsassistent. 

 

Orientering om mødet tilgår skriftligt. 

 
e. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Fra arbejdsgruppen: 

 

Danske Svømmebades anbefaling til revidering af modelregelsæt 

Arbejdsgruppen foreslår, at Liselotte medbringer følgende ændringsforslag, når der 

indkaldes til møde: 

 

Modelregelsæt 

 

Danske Svømmebade er inviteret med til bords, når politiet skal revidere det eksisterende 

Modelregelsæt for badesikkerhed ved offentlige strande, søer og badeanlæg i tilslutning til 

§14, stk. 1 I bestyrelsen har vi derfor gennemgået det nuværende regelsæt og besluttet at 

komme med følgende anbefaling til ændringer vedr. politikredsenes overvejelser i forhold 

til offentlige badeanlæg: 

Der skal stilles krav om, at der er en livredder tilstede ved offentlig badning. 

Der skal stilles krav om at livredderne kan dokumentere livrednings- og 

førstehjælpsmæssige færdigheder. 

Der skal udarbejdes en alarmerings- og evakueringsprocedure for badeanlæg, der bl.a. 

beskriver personalets opgaver ved en alarmering/evakuering 

 

Dertil stiller vi os undrende overfor den praksis politikredsene har i dag med tilsyn af 

offentlige badeanlæg. Bestemmelsens formål har blandt andet været at sikre en ensartet 

ordning i hele landet, men vores medlemmer tilkendegiver, at der er stor forskel på, hvor 

ofte og hvordan, der føres tilsyn. Danske Svømmebade anerkender politikredsenes behov 

for at udnytte deres ressourcer til vigtigere opgaver end at føre tilsyn, og vi vil derfor 

foreslå, at opgaven for politiet ændres til, at der føres tilsyn efter større ulykker, for at 

fastslå, om den givne svømmehal har fulgt de lokale regler for badesikkerhed, der er 

fastlagt af kommunalbestyrelsen i samråd med politiet. 

 

f. Kurser 

Kursusprogrammet for 2022 er så godt som færdigt. 
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Udover de faste kurser bl.a. babysvømning med fokus på formidling og instruktørrollen på 

programmet. 

 

Årets sidste åbne kursus er Teknik 2 i Nyborg 10.-11. november. Her er 14 tilmeldte. 

Der er forsat god søgning på interne kurser. 

 

g. LOA/Idan 

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 
  

VidenHUB for fremtidens vandkultur  
     

Webinar 6 – 23. november 10.00-11.15: Energiforbrug og klima i danske svømmeanlæg  
Hovedkonklusionerne fra den tekniske undersøgelse af Senter for Idrettsanlegg og 
teknologi ved Norges tekniske-naturvitenskabelige universitet (NTNU) præsenteres – hvad 
der sker under vandoverfladen? Og hvordan kan man kan forbedre indeklima og 
energiforbrug i danske svømme- og vandkulturanlæg? 
 
De enkelte webinarer er at finde på hjemmesiden med link videre til tilmelding hos LOA, 
som trækker det tunge læs i forbindelse med facilitering, tilmelding og afvikling af 
webinarer. 

 
h. IAKS/IAKS Nordic 

Der afholdes generalforsamling 27. oktober – Mette deltager.  
Når der foreligger referat rundsendes det. 
  

i. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen 

 
Styregruppen giver Klaus en tilbagemelding på arbejdsgruppens konklusioner på 

uddannelsen til centerleder, som vi alle fortsat ønsker at bakke op om. 

 

Primære konklusion er, at vi ønsker større inddragelse af den forskning om idrætsvaner, 

brugerønsker og -behov, som løbende tilvejebringes af både SDU og Idan. Det er 

Styregruppens opfattelse, at den viden, der her kommer frem, vil blive afgørende for den 

enkelte centerleders arbejdsvilkår i fremtiden, og det er derfor en meget stor del af 

overgangen fra ’traditionel halinspektør’ til ’fremtidens centerleder’, at man kender til den 

viden og formår at basere sit strategiske arbejde på den. 

 

Mødet er fastsat til den 16. november med deltagelse af: 

Henrik Høy-Caspersen, HI 

Holger Kortbek, IFFD 

Jens Høyer-Kruse, SDU 
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Klaus Frejo, IUCE 

Danske Svømmebade er ikke direkte repræsenteret i mødet, men vi er meget på linje med 

Henrik Høy-Caspersen, HI. 

 

j. KL 

Intet nyt 
 

k. HI/IFFD  

 

HI er orienteret om vores plan for arrangement for 2022, så vi kan koordinere. 

Den fælles temadag i Holbæk 4. november er aflyst pga. for få deltagere. 

HI afholder Campus i slutningen af januar, og har bedt os om at ’stå for’ et 

svømmebadsspor. Henrik ønsker, at vi koordinerer oplægsholdere og er til stede på dagen 

for at præsentere og facilitere hele dagen. Det bør drøftes, om Danske Svømmebade 

ønsker at bidrage i det omfang – vi har tidligere sagt ja til at bidrage med oplægsholdere 

(altså at give dem en række navne, heriblandt Liselotte og Klaus, som kan holde oplæg men 

i en forståelse af, at de selv ’tog den derfra’). Der er ikke drøftet økonomi i forbindelse med 

’udvidelsen’ af opgaven, og det vil derfor være en ren udgift for Danske Svømmebade at 

bruge sekretariatstid på opgaven. 

 

Karin redegjorde for status og hvad der oprindeligt var blevet aftalt. 

Der var enighed om, at vi meget gerne kommer med indlæg og deltager på den måde, men 

at der derudover ikke er ressourcer til at bidrage som facilitator ved HI’s egne 

arrangementer. 

 

IFFD: 

Samarbejdet er godt, men det bør måske drøftes om Danske Svømmebade skal fortsætte 

sit medlemskab af IFFD – det koster 25.000/året, hvilket giver en automatisk plads i 

repræsentantskabet.  

Vi har jo i mellemtiden opbygget et godt samarbejde med HI og IFFD, og det kan sikkert 

godt fortsætte uden at vi betaler det store kontingent til IFFD (det gør HI jo fx ikke…). 

 

Skal medlemskabet opsiges skal det ske inden 1. december. 

Det blev opsummeret hvad foreningen får sit kontingent. 

 

Lars redegjorde for vigtigheden af samarbejdet og argumenterede for at fastholde 

medlemskabet og dermed en plads i repræsentantskabet for at bevare og udvikle det 

politiske arbejde. 

 

Det blev besluttet at fastholde medlemskabet endnu et år. 
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l. Andet 

 

Rådet for Større Badesikkerhed – repræsentantskabsmøde 20. september: 

Mette og Liselotte deltog. 

 

Orientering fra Liselotte: 

Bestyrelsen på 8 mand består nu af nogle stærke kort, fremgår desværre ikke helt af deres 

hjemmeside endnu, men Henrik (HI) ved godt, at hjemmesiden trænger til en ordentlig 

overhaling. Kort nævnt, så er den nye bestyrelse opremset her: 

Formanden Erik Bech arbejder for Rigspolitiet 

Henrik Høy-Caspersen (HI) 

Peter Møller Nielsen (tidl. Politidirektør på Bornholm) er stadig repræsentant for politiet i 

rådet 

Sven Trautner, tidl. ledende overlæge og meget mere 

John Mogensen fra Nordsjællands Kystlivredning, blandt andet også med i arbejdsgruppe i 

ILSE* Rescue Commission (*International Life Saving Federation of Europe) 

Trine Gudnitz, Helsingør Svømmeklub (?), sidder blandt andet i arbejdsgruppe i ILSE 

Drowning Prevention Commission 

Sten Bjørn Pedersen, tidl. Lektor på 2 forskellige seminarer, forfatter til flere bøger, 

landskonsulent for DGI og fundraiser for blandt andet Rådet 

+ 1 ny, der blev valgt til mødet fik ikke fat i navnet 

Derudover deltog en repræsentant for Børneulykkesfonden og en repræsentant fra 

Kystdirektoratet, Miljøministeriet 

 

Rådet har ændret lidt på strukturen; blandt andet er formanden ulønnet fra nu og 

medlemskab bliver gratis, Der blev talt om mange nye gode forslag til fokuspunkter og alt i 

alt et spændende møde, at deltage i. Der skal selvfølgelig handling til at understøtte de 

mange gode intentioner, men min klare anbefaling er, at vi melder os ind i Rådet igen. Jeg 

synes ikke, vi bør stå udenfor, og slet ikke, når det koster gratis. 

 

Det blev besluttet, at medlemskab af Rådet skal genoptages. 

Sekretariatet sørger for indmeldelse. 

 
5. Årsmøde 2022 
 

I forlængelse af Planlægningsgruppens indstilling til bestyrelsen om afvikling af Årsmøde og 
generalforsamling til foråret er der arbejdet videre. 
 
Praktik: 
Dato: 15. – 16. marts 
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Sted: Comwell Middelfart (+ et mindre antal værelser hos nabohotellet Severin, hvis vi får brug 
for mere end 130 værelser) 
Ingen caféborde eller udstillerpladser, da det giver mening at differentiere fokus hvert andet år 
2 spor første dags eftermiddag 
 
Tidsplan: 
Vi tilrettelægger indhold og søger så vidt muligt at få oplægsholdere på de forskellige indlæg i 
løbet af november. Bladet har deadline primo november her laver vi en generel beskrivelse af 
årsmødet, fokus mv. 
Bladet udkommer 28. november her skal det være muligt at tilmelde sig, og det vil lette 
markedsføringen at mest muligt af programmet er på plads. 
 
Klaus gennemgik det foreløbige program. 
Lars kommenterede på programmet og opfordrede til at lave en kobling mellem 
bæredygtighed og den oplevelse der pt. er mange steder i forhold til at det går galt med 
byggeri mange steder.  
 
Der var enighed om, at det er et godt program og at planlægningen forsætter. 

 
6. Økonomi 

Status i forhold til budget. 
 
Bilag: Budget 2021 

 

7. Kommende møder 
 

9. december – København (inkl. julefrokost) 
25. januar – online 
14. marts (dagen før årsmøde / generalforsamling) - Middelfart 
 

8. Eventuelt 
 

Der blev spurgte ind til Kents opfattelse af loyalitet i og overfor bestyrelsen og 
bestyrelsesarbejde. 
Der blev på Sikkerhedsdagen 4. oktober opfattet at Kent åbent gik imod bestyrelsens 
beslutninger og arbejde og lovede medlemmerne ”handling nu hvor han var kommet i 
bestyrelsen.” 
Det gav anledning til en længere drøftelse af roller og loyalitet, hvor Kent gav udtryk for at han 
ikke ser sig selv som repræsentant for bestyrelsen / foreningen på en almindelig temadag i 
foreningsregi. 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 335 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 242 (241) 
Leverandør: 51 (49) 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 18 
 

Bilag 1 – Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato 

Lejre Kommune Svømmebad 02.02.2016 31-12-2021 

Møllegården (Skive Kommune) Svømmebad m. 
AquaPunkt 

21.06.1994 31.12.2021 

Kalundborg Hallerne (Kalundborg 
Kommune) 

Svømmebad m. 
AquaPunkt 

04.03.1992 31.12.2021 

AquaPlan (virksomhed ophørt) Leverandør 28.05.76 14.01.2021 

Sorø Svømmehal og ejendom APS/ 
Sorø Helsebad 

Svømmebad 20-11-1986 31.12.2021 

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

Næstved Kommune Center for Trafik og 
Ejendomme 

Svømmebad 14. januar 

Camp Hverringe Svømmebad 28. januar 

Feriecenter Rim-Rømø I/S Svømmebad 7. maj 

Slotssøbadet Svømmebad 10 maj 

Kongeåbadet Tilknyttet 10 maj 

Troldtekt A/S Leverandør 31. maj 

Idrætshøjskolen Bosei Svømmebad 15. juni 

Søegaard Vandteknik ApS Leverandør 2. august 

Den Selvejede Inst. Fladså-Hallen Svømmebad 25. august 

Københavns universitet Science Svømmebad 27. september 

 
 

 


